
Onderzoek  naar  de
effectiviteit  van  verjagen
ganzen-  Interprovinciaal
ganzenbeheerplan

Hoofdstuk 9 van het interprovinciaal
ganzenbeheerplan staat online.

Lees je weer mee?

Je kunt reageren tot en met 19 maart.

Daarna gaan ze weer aan de slag met het verwerken
van alle reacties

 

Afgelopen november interviewden wij Nelleke Buitendijk, die
onderzoek deed naar grasschade door ganzen. Voor wie het nog
niet gelezen had, hierbij een korte herhaling!

“Als je op de ene plek verjaagt, is het de bedoeling dat
ganzen hun heil in een rustgebied zoeken. Maar je moet wel
genoeg rustgebieden hebben om dat effect te realiseren. Anders
vliegen ze van hot naar her en vinden nergens rust.
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Daarbij  hebben  we  nog  een  ander  aspect  meegenomen  in  de
studie, namelijk de kosten van verjaging en de kosten die
worden besteed aan de taxatie van schade. Als je veel verjaagt
op  veel  verschillende  velden,  zijn  er  meer  velden  met
schade. Die schade wordt op elk veld apart getaxeerd, dus die
kosten  gaan  omhoog.  Bovendien  kost  het  verjagen  op  die
manier veel tijd en moeite. Als je op minder velden verjaagt
en  een  groter  rustgebied  hebt,  dan  heb  je  én  minder
inspanning  (kosten)  voor  verjaging  én  minder  kosten  voor
taxatie. Dat is een nieuw inzicht waarmee kosten en baten
kunnen worden afgewogen.”

Lees hier het hele interview.
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Aanleveren  van  bejaagacties
voor  provincies  Zeeland  en
Flevoland alleen nog in het
Faunaschade  Registratie
Systeem
Voor  het  ontvangen  van  een  tegemoetkoming  voor
faunaschade wordt er in sommige gevallen geëist dat er
adequaat gebruik wordt gemaakt van de ontheffing of
vrijstelling  voor  het  bestrijden  van  de
schadeveroorzakende dieren. Adequaat betekent minimaal
tweemaal per week een bejaagactie. BIJ12 bekijkt de
bejaagacties  om  het  zorgvuldig  gebruik  van  de
ontheffing  of  vrijstelling  te  toetsen.

Met  de  ingang  van  de  nieuwe  beleidsregels  kunnen
grondgebruikers in de provincies Zeeland en Flevoland
hun bejaagacties alleen nog maar aanleveren via het
Schaderegistratie Systeem.

https://www.nojg.nl/aanleveren-van-bejaagacties-voor-provincies-zeeland-en-flevoland-alleen-nog-in-het-faunaschade-registratie-systeem/
https://www.nojg.nl/aanleveren-van-bejaagacties-voor-provincies-zeeland-en-flevoland-alleen-nog-in-het-faunaschade-registratie-systeem/
https://www.nojg.nl/aanleveren-van-bejaagacties-voor-provincies-zeeland-en-flevoland-alleen-nog-in-het-faunaschade-registratie-systeem/
https://www.nojg.nl/aanleveren-van-bejaagacties-voor-provincies-zeeland-en-flevoland-alleen-nog-in-het-faunaschade-registratie-systeem/
https://www.nojg.nl/aanleveren-van-bejaagacties-voor-provincies-zeeland-en-flevoland-alleen-nog-in-het-faunaschade-registratie-systeem/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/protected-content/Nieuwsberichten/Schermafbeelding-2023-12-02-om-11.10.13.png


De wijziging van de regels betekent dat het los insturen van
een document met bejaagacties niet meer wordt geaccepteerd. Om
de  bejaagacties  in  te  zien,  moet  de  grondgebruiker  BIJ12
hiervoor akkoord geven in het Schaderegistratie Systeem. Zo
kan BIJ12 direct na ontvangst van het eindtaxatierapport met
de beoordeling van een aanvraag beginnen. Wanneer dit akkoord
niet  gegeven  is  en  bestrijding  wel  mogelijk  was,  kan  de
aanvraag voor een tegemoetkoming geweigerd worden.

 

bron: BIJ12, 29/11/2023

Faunabeheereenheden  maken
samen  interprovinciaal
faunabeheerplan Ganzen

Landbouw en natuur ondervinden veel schade van
ganzen.  Ook  kan  de  vliegveiligheid  in  gevaar
komen. De faunabeheereenheden van de provincies
Noord-Holland, Zuid-Holland, Flevoland Utrecht en
Zeeland  gaan  voor  de  periode  2024-2030  werken
richting  één  gezamenlijk  interprovinciaal
faunabeheerplan Ganzen. 
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In  elke  provincie  is  er  een  Faunabeheereenheid  die
verantwoordelijk is voor het opstellen van faunabeheerplannen.
Hierin staat welke maatregelen ingezet kunnen worden om schade
door ganzen te voorkomen. Het gaat in eerste instantie om
preventieve  maatregelen,  zoals  weren  met  afschriklinten  of
verjagen  met  knalapparaten.  Als  dit  soort  maatregelen
onvoldoende  effect  heeft,  komt  ook  afschot  in  beeld.

De  faunabeheereenheden  van  Flevoland,  Zuid-Holland,  Noord-
Holland, Utrecht en Zeeland maken samen het interprovinciale
Ganzenplan 2024-2030. Hierbij betrekken zij beleidsmedewerkers
van de provincies, omgevingsdiensten, BIJ12, wetenschappers,
juristen en deskundigen.

Er  wordt  gewerkt  in  verschillende  schrijfrondes.  De
conceptteksten  worden  op  de  website  www.ganzenplan.nl
geplaatst.  Iedereen  die  er  belang  bij  heeft,  zoals
jachtaktehouders, boswachters, grondgebruikers en natuur- en
dierenbeschermingsorganisaties,  kan  reageren  op  de
conceptteksten.

Mocht er iets missen, is iets niet duidelijk of heeft iemand
een goede tip, dan kan men dat aangeven. Daarna worden de
teksten  zo  nodig  aangepast.  Op  deze  manier  kunnen  alle
belangen, kennis en inzichten goed worden afgewogen en wordt
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toegewerkt  richting  een  gezamenlijk  interprovinciaal
faunabeheerplan  Ganzen  2024-2030.

 

bron: Faunabeereenheid Utrecht, 30/10/2023

Faunabeheerders  Holland  en
Flevoland  ontwikkelen
gezamenlijk ganzenbeheerplan
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De faunabeheereenheden (FBE’s) van Noord-Holland,
Zuid-Holland en Flevoland bundelen de krachten en
gaan samen een interprovinciaal ganzenbeheerplan
ontwikkelen voor de periode van 2024 tot 2030. Met
de FBE Utrecht vindt collegiaal overleg plaats.
In de drie provincies is de overlast van ganzen het grootst.
‘Tot nu toe schrijft elke faunabeheereenheid (FBE) zijn eigen
faunabeheerplan voor ganzen in de desbetreffende provincie.
Dat pakken we deze keer anders aan. Ganzen vliegen immers
gewoon over provinciegrenzen heen.

De FBE’s van Zuid-Holland, Flevoland en Noord-Holland kijken
daarom over hun grenzen heen en werken samen richting één
ganzenplan  24  –  2030′,  zo  wordt  de  aanleiding  voor  de
samenwerking  gemotiveerd.

Op  dit  moment  worden  de  eerste  teksten  voor  het
interprovinciale  ganzenbeheerplan  uitgewerkt.  Deze  worden
gepubliceerd  op  een  speciale  website  www.ganzenplan.nl.
Iedereen  die  er  belang  bij  heeft,  zoals  jachtaktehouders,
boswachters,  grondgebruikers  en  natuur-  en
dierenbeschermingsorganisaties,  kan  reageren  op  de
conceptteksten. Mocht er iets missen, is iets niet duidelijk
of heeft iemand een goede tip, dan kan men dat aangeven.
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Daarna worden de teksten zo nodig aangepast.

bron: de Veldpost – het Landbouwnieuws

Meer  mogelijkheden  om
edelherten  te  schieten  in
Oostvaardersplassen
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Staatsbosbeheer  en  Faunabeheereenheid  Flevoland
krijgen van de provincie meer mogelijkheden om
edelherten  in  de  Oostvaardersplassen  af  te
schieten. Dat is nodig om te voorkomen dat er te
veel  grote  grazers  rondlopen.  In  het  verleden
heeft voedselschaarste door te grote kuddes in de
winter geleid tot dierenleed.
 

Nu  is  de  periode  waarin  geschoten  mag  worden  nog  van  1
augustus tot 15 maart, maar de provincie heeft die periode
verruimd tot 1 mei. Verder zijn er minder beperkingen als het
gaat om schieten na zonsondergang en voor zonsopkomst, als er
in de nacht maar tenminste acht uur rust voor de dieren is.

Staatsbosbeheer en Faunabeheereenheid Flevoland krijgen nu ook
toestemming  om  tijdens  de  bronsttijd  te  schieten.  Normaal
gesproken wordt er in de periode van half september tot half
oktober niet geschoten, maar om de doelstellingen te halen
wordt die beperking geschrapt. Eind vorig jaar werd duidelijk
dat nog 1.600 edelherten en 100 heckrunderen gedood moesten
worden  om  tot  het  gewenste  aantal  dieren  in  de
Oostvaardersplassen te komen. Staatsbosbeheer wil het aantal
edelherten terugbrengen naar 500, het aantal heckrunderen naar
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300.

Verontwaardiging
GroenLinks zegt met ‘verontwaardiging’ kennisgenomen te
hebben van het besluit. Corina Straatsma van GroenLinks
is bang dat de rust voor vogels wordt verstoord en
daarmee de broed van de vogels in gevaar komt. Ook is
de partij bang dat het afschieten invloed heeft op het
voortplantingsgedrag  van  de  andere  dieren  in  de
Oostvaarderplassen.
GroenLinks wil samen met de Partij voor de Dieren een motie
indienen waarin ze vragen de plannen in te trekken.

Raad van State
Tijdens een spoedzitting van de Raad van State in Den
Haag  vroegen  de  organisaties  Fauna4Life  en  Dierbaar
Flevoland om een direct verbod op de afschot van de
edelherten.  Die  zou  schadelijk  zijn  sommige
vogelkolonies. Een groot aantal edelherten vinden de
organisaties geen probleem. Als er niets meer te eten
is voor de dieren neemt het aantal vanzelf af, zo is de
redenering.  De  rechter  neemt  binnen  twee  weken  een
besluit.

Nieuwe  verordening
wildbeheereenheden  Flevoland
van kracht
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Provincie  Flevoland  hoeft  de  verordening
over de wildbeheereenheden niet op te schorten. Dat heeft de
rechter  op  24  juni  2022  beslist.  De  Wildbeheereenheid
Flevoland had in een kort geding om uitstel gevraagd. Dit
verzoek heeft de rechter afgewezen. De provincie heeft deze
week  de  verordening  alsnog  officieel  bekendgemaakt  in  het
Provinciaal Blad. Daar was in afwachting van de uitspraak
namelijk mee gewacht.

De verordening geldt met ingang van donderdag 30 juni 2022.

De  nieuwe  verordening  is  erop  gericht  om  de  regionale
herkenbaarheid  en  de  kwaliteit  van  de  data  van  de
wildbeheereenheden  te  vergroten.  Zo  is  er  vanaf  nu  één
wildbeheereenheid  in  de  Noordoostpolder,  één  in  Zuidelijk
Flevoland en één in Oostelijk Flevoland.

De nieuwe wildbeheereenheden zijn in januari 2022 al opgericht
en een groot aantal leden heeft zich hierbij aangemeld. Het
maximale  aantal  wildbeheereenheden  dat  op  grond  van  de
verordening is toegestaan is hiermee bereikt. Dat betekent dat
de  Wildbeheereenheid  Flevoland  vanaf  nu  de  taken  als
wildbeheereenheid  niet  meer  kan  uitvoeren.

De  leden  kunnen  lid  worden  van  een  van  de  drie  nieuwe
wildbeheereenheden en op die manier hun werkzaamheden in het
veld  blijven  uitvoeren.  De  nieuwe  beheereenheden  zijn  ook
bezig met het afsluiten van jachthuurovereenkomsten. Jagers
kunnen zich aanmelden bij de nieuwe wildbeheereenheden via een
mail aan wildbeheereenheden@faunabeheerflevoland.nl.

Schadebestrijding en beheer

Schadebestrijding en beheer loopt via de Faunabeheereenheid
Flevoland. Veel vormen van schadebestrijding en beheer kunnen
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gewoon door blijven gaan. Dat geldt ook voor het beheer van
reeën op terreinen van Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en
Flevo-landschap. Wanneer de jacht in het najaar wordt geopend
kunnen alleen leden van de wildbeheereenheden Noordoostpolder,
Oostelijk Flevoland en Zuidelijk Flevoland gebruik maken van
deze mogelijkheid.

Toezicht en handhaving

De uitvoering van toezicht en handhaving heeft de provincie
sinds 2019 volledig belegd bij de Omgevingsdienst Flevoland
Gooi & Vechtstreek. Een team van groene handhavers ziet toe op
de uitvoering van de Wet natuurbescherming en de provinciale
regels. Ook in de toekomst zal de omgevingsdienst dit blijven
doen. Recent heeft men de formatie hiervoor uitgebreid.

 

bron: Provincie Flevoland , 30/06/2022

Jacht,  beheer  en
schadebestrijding  in
Flevoland niet meer mogelijk
door  nieuwe
omgevingsverordening

De  Provinciale
Staten van Flevoland heeft afgelopen woensdag een gewijzigde

https://www.flevoland.nl/actueel/nieuwe-verordening-wildbeheereenheden-flevoland-de
https://www.nojg.nl/jacht-beheer-en-schadebestrijding-in-flevoland-niet-meer-mogelijk-door-nieuwe-omgevingsverordening/
https://www.nojg.nl/jacht-beheer-en-schadebestrijding-in-flevoland-niet-meer-mogelijk-door-nieuwe-omgevingsverordening/
https://www.nojg.nl/jacht-beheer-en-schadebestrijding-in-flevoland-niet-meer-mogelijk-door-nieuwe-omgevingsverordening/
https://www.nojg.nl/jacht-beheer-en-schadebestrijding-in-flevoland-niet-meer-mogelijk-door-nieuwe-omgevingsverordening/
https://www.nojg.nl/jacht-beheer-en-schadebestrijding-in-flevoland-niet-meer-mogelijk-door-nieuwe-omgevingsverordening/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2021/08/logo-wbe_flevoland_500.jpg


omgevingsverordening met betrekking tot de wildbeheereenheden
bekrachtigt  die  gelijk  in  werking  is  gesteld.  Er  is  geen
overgangstermijn opgenomen en geen van de wildbeheereenheden
voldoet aan de nieuwe eisen. Dit heeft directe gevolgen voor
de  dagelijkse  werkzaamheden  die  de  jagers  voor  de
grondgebruikers uitvoeren. Jacht, beheer en schadebestrijding
liggen vanaf vandaag in Flevoland volledig stil.
 
Geen één wildbeheereenheid voldoet aan de eis
In  de  nieuwe  omgevingsverordening  is  opgenomen  dat  er  in
Flevoland  ruimte  is  voor  drie  wildbeheereenheden.  Elke
wildbeheereenheid  heeft  een  aangesloten  werkgebied  met  een
duidelijk geografische begrenzing. De huidige WBE Flevoland
omvat de hele provincie en voldoet daarmee niet aan de nieuwe
eis.  De  drie  initiatief-wildbeheereenheden  die  recentelijk
zijn  opgericht  zijn  om  te  voldoen  aan  de  nieuwe
omgevingsverandering  zijn  nog  niet  rechtsgeldig.  Daarnaast
vertegenwoordigd  zij  ook  niet  de  jachthouders  uit  het
werkgebied op democratische wijze. Die steun ligt tot op heden
overduidelijk bij de oude WBE.
 
Vrijwel alle jagers in Flevoland zijn lid van de huidige WBE
Flevoland. De Jagersvereniging en de NOJG zijn zeer ongelukkig
met  de  ontstane  situatie  en  ontvangen  veel  vragen.  Hun
achterban uit zorgen en frustratie.

Overgangstermijn
De  leden  van  de  WBE  Flevoland  hebben  eerder  tijdens  de
jaarvergadering al ingestemd met aanpassing van de structuur
en organisatie als de Provincie de verordening zou goedkeuren.
Echter  zou  er  wel  sprake  moeten  zijn  van  een  redelijke
overgangstermijn. Dat is nu niet het geval. WBE Flevoland gaat
daarom een kort geding aanspannen tegen de Provincie Flevoland
om deze te dwingen dat er een reële overgangstermijn komt.
 
Onaanvaardbare situatie
De Jagersvereniging en de NOJG willen dat deze onwerkbare



situatie snel wordt opgelost en steunen het kort geding. Niet
alleen in het belang van hun achterban maar ook voor de boeren
en de terrein beherende organisaties met wie zij samenwerken
om  bijvoorbeeld  de  schade  in  gewassen  te  voorkomen  en  de
verkeersveiligheid  te  borgen.  Daarnaast  verwachten  de
Jagersvereniging en de NOJG dat de provincie alle schades die
optreden tijdens de periode dat er geen gebruik gemaakt kan
worden van de vergunning voor haar rekening neemt.

Meer weten? Neem contact op met de Jagersvereniging. U kunt
bellen naar 033-461 9841 of mailen naar:
Of NOJG neem dan contact op met Eric Römers van de NOJG op
06-53361203

Met vriendelijke groet,

Koninklijke  Nederlandse  Jagersvereniging  &  Nederlandse
Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG)

Provinciale  Staten  Flevoland
wil  splisting  Wbe  Flevoland
in 3 aparte Wbe’s
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Jagers  tegen  opdelen
Wildbeheereenheid Flevoland
De Wildbeheereenheid Flevoland dient te worden opgesplitst in
drie aparte wildbeheereenheden dit is woensdagavond besloten
tijdens een vergadering van Provinciale Staten.

Een groot deel van de leden van de WBE is tegen het voorstel
en overweegt nu juridische stappen.

De Wildbeheereenheid (WBE) Flevoland ziet geen meerwaarde in
het opsplitsen van hun vereniging in drie aparte eenheden. Als
provincie  Flevoland  het  plan  toch  doorzet,  stapt  het
verenigingsbestuur  naar  de  rechter.

Dat  zegt  WBE-voorzitter  Henk  Suelmann  voorafgaand  aan  een
debat  over  de  mogelijke  opdeling  komende  woensdag  in
Provinciale Staten. Provincie Flevoland stelt dat de opdeling
in  drie  WBE’s,  voor  de  Noordoostpolder  en  Oostelijk  en
Zuidelijk Flevoland, het verlenen van ontheffingen makkelijker
maakt.  Die  zijn  dan  beter  toe  te  spitsen  op  de  lokale
situatie.

Volgens  Suelmann  maakt  een  opsplitsing  het  werk  van  de
aangesloten jagers in Flevoland er alleen maar lastiger op.
‘Je  moet  een  goed  functionerende  vereniging  niet  willen
opdelen, 95 procent van onze leden steunt ons daarin. Een
voetbalvereniging wordt er ook niet beter op als je die in
drieën opdeelt.’

Persoonlijke opvattingen
In  Suelmanns  ogen  is  er  geen  wettelijke  aanleiding,  maar
spelen eerder persoonlijke opvattingen een rol. ‘Een overheid
mag  volgens  de  juristen  die  wij  raadpleegden  ook  niet



ingrijpen in een privaatrechtelijke vereniging, zeker als daar
wettelijk geen aanleiding voor is.’

LTO Noord Flevoland stelt zich neutraal op in het conflict.
‘Zo lang het bestrijden van wildschade er maar niet onder
lijdt’, zegt voorzitter Arnold Michielsen.


